

Institut de management public et gouvernance territoriale *Institute of Public Management and Territorial Governance*

Le mot du directeur : Christophe Alaux *A word from the director*



Le management public s'intéresse aux organisations publiques et aux territoires. À l'IMPGT, les activités de formation et de recherche ainsi que la proximité avec les acteurs socio-professionnels génèrent des synergies au service de la performance publique. La vision transversale et transdisciplinaire du champ de recherche autour de l'action publique oriente les étudiants vers le secteur public, non marchand ou encore privé en lien avec les politiques publiques.

Public organisations and territories are at the heart of public management. At IMPGT, the education we provide, the research we carry out and the strong links we have with socio-professional actors generate synergies for a better public performance. Our transversal and transdisciplinary vision of the field of research around public action prepares our students for jobs in the public sector, in the non-commercial sector, or in private sectors in connection with public policies.

L'institut *The institute*

Créé en 1996, l'institut de management public et gouvernance territoriale (IMPGT) est la seule unité de formation et de recherche en management public en France.

Au sein d'Aix-Marseille Université, l'IMPGT forme les futurs managers au service de la performance des systèmes publics.

Orienté sur une approche pluridisciplinaire (droit, économie, gestion), élargie aux sciences sociales et appliquée au secteur non marchand, l'offre de formation, confortée par une recherche dynamique en management public, est ouverte aux étudiants en formation initiale et continue. Elle s'étend de la licence d'administration publique, parcours management public, à différents masters professionnels couvrant plusieurs champs de spécialisation (administrations, collectivités territoriales, culture, santé, développement durable, qualité, marketing/communication territoriale) ainsi qu'au master recherche pouvant déboucher sur le doctorat en sciences de gestion.

Founded in 1996, the Institute of Public Management and Territorial Governance (IMPGT) is the only training and research unit in public management in France.

Within Aix-Marseille University, the IMPGT trains future managers to ensure the performance of public systems.

With a multidisciplinary approach (law, economics and management) expanded to the social sciences and applied to the non-commercial sector, our educational offer, backed up by the dynamic research we carry out in public management, is open to students in initial training and lifelong learning. It extends from a Bachelor's degree in public administration with a specialty in public management, to various professional Master's degrees covering several fields of specialization (public administrations, local authorities, culture, healthcare, sustainable development, quality, place branding, public communication), as well as a research Master leading to a PhD in management sciences.

L'IMPGT seule unité de formation et recherche en management public en France

IMPGT, the only training and research faculty in public management in France

